
Protokół
z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Rady Gminy Trąbki Wielkie
z dnia  04 marzec 2022 roku

Rozpoczęcie obrad – godz. 10:00
Zakończenie obrad – godz. 11:00

Komisja  rozpoczęła swoje prace w gabinecie Przewodniczącego Rady Gminy w Urzędzie

Gminy w Trąbkach Wielkich. Komisję otworzył Przewodniczący  Komisji – Ryszard Budzyński.

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności poinformował, że cały skład Komisji jest

obecny.

Przewodniczący komisji odczytał plan posiedzenia:

1. Rozpatrzenie  skargi  Pana  Marka  Smolińskiego  z  dnia  19.01.2022r.  w  sprawie
nieodśnieżonych chodników w Sobowidzu;

2. Rozpatrzenie  skargi   Pana  Marka  Smolińskiego  z  dnia  19.01.2022r.  w  sprawie
nieodpowiednio zgłoszonych polowań.

Ad 1 Rozpatrzenie skargi Pana Marka Smolińskiego  z dnia 19.01.2022r. w sprawie nieodśnieżonych

chodników w Sobowidzu;

Przewodniczący  Komisji –  przedstawił  treść  skargi.  Skarga  jest  na  wójta  gminy  Trąbki  Wielkie  za

niewywiązywanie  się  z  obowiązków wynikających  z   ustawy  z  dnia  08  marca  1990r.  o  samorządzie

gminnym  oraz   ustawy  z  dnia  21  marca  1985r.  o  drogach  publicznych  a  dokładnie  dotycząca

nieodśnieżanych chodników w Sobowidzu.  Skarżący w skardze informuje iż w samym grudniu 2021r. w

przeciągu  zaledwie  17  dni  wysłał  do  Gminy   14  e-maili  w  których  informował  o  nieodśnieżanych

chodnikach w Sobowidzu, na których było niebezpiecznie ślisko.

Kolejno członkowie komisji dyskutowali nad tegorocznymi opadami śniegu, z dyskusji wynikło, że obecna 

zima nie była aż tak uciążliwa. Opadów śniegu w tym roku  aż tak dużo nie było chociaż zdarzały się nagłe.

Kolejno przewodniczący komisji przedstawił treścią udzielonej odpowiedzi na przedmiotową skargę przez

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Z powyższego pisma  wynika, iż wszystkie chodniki w

Sobowidzu przy drogach gminnych (poza fragmentami ulicy Ogrodowej) przylegają do prywatnych działek

o które  w myśl  ustawy dbają  właściciele  przylegających  posesji.  Tylko  o  fragmenty chodnika  przy ul.

Ogrodowej  dba  Gmina,  ponieważ  jest  to  droga  gminna.  Z  pisma  również  wynika  iż  mimo  dołożenia

należytej staranności ze strony ZGKiM utrzymanie stanu permanentnego oczyszczenia nawierzchni  przy

zdarzających się załamaniach pogody  polegających na nagłym pojawianiu się opadów jest nie możliwe.  Z

pisma  również  wynika  iż  chodniki  gminne  są  odśnieżane  tożsame  z  zasadami  ustalonymi  planem

odśnieżania i kategoriami dróg gminnych.
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Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, członkowie komisji zastanawiali się które chodniki w 

miejscowości Sobowidz położone są przy drogach gminnych i ile ich jest. W związku z wątpliwościami na 

posiedzenia poproszono Pana Kierownika ZGKiM w Trąbkach Wielkich Pana Karola Rudomina.

/Do posiedzenia dołączyła Pan Kierownik ZGKiM Karol Rudomina/

Przewodniczący Komisji zwrócił się do Kierownika ZGKiM z zapytaniem o chodniki gminne w Sobowidzu.

Pan Karol Rudomina – poinformował, że w Sobowidzu jest tylko kawałek chodnika gminnego położonego

przy ul. Ogrodowej. Pozostałe chodniki położone są, albo wzdłuż dróg powiatowych i dba o nie powiat, albo

wzdłuż posesji i wówczas dba o nie właściciel posesji. Na koniec swojej wypowiedzi kierownik zwrócił

uwagę, że gmina jest tak rozległa i przy nagłych, długotrwałych opadach śniegu fizycznie pracownicy nie są

w  stanie  stać  przy  każdym  gminnym  chodniku  i  go  odśnieżać.  Robią  to  zgodnie  z  harmonogramem

odśnieżania dróg gminnych i ich kategorią.

Przewodniczący Komisji podziękował przybyłemu Kierownikami ZGKiM w Trąbkach Wielkich za 

przedstawione informacje.

/Pana Karol Rudomina opuścił salę posiedzenia/

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja. Członkowie komisji wspólnie opiniują iż skarga jest 

bezzasadna.

Ad 2 Rozpatrzenie skargi  Pana Marka Smolińskiego  z dnia 19.01.2022r. w sprawie nieodpowiednio

zgłoszonych polowań.

Przewodniczący  Komisji –  przedstawił  treść  skargi.  Z  treści  skargi  wynika,  iż  skarżący   wskazuje  iż

przedmiotem skargi na  wójta gminy Trąbki Wielkie jest niewywiązywanie się z obowiązku opisanego w art.

42ab  ustawy  Prawo  Łowieckie.  Skarżący  wskazuje,  iż  zgodnie  z  w/w  artykułem  wójt  ma  obowiązek

opublikować informację o terminie „w tym godzinę rozpoczęcie i zakończenie” i miejscu każdego polowania

w ciągu 5 dni  od otrzymania  takiej  informacji  .  Z dalszej  części  skargi  wynika iż  wójt  ma  obowiązek

sprawdzić kompletność otrzymanej z Koła Łowieckiego informacji  i dopiero kiedy jest ona kompletna to ją

opublikować a opublikował informację niekompletną . Informacja ta nie zawierała godziny rozpoczęcia i

zakończenia polowania , a opis miejsca polowania był zbyt ogólnikowy i/lub błędny.  

Kolejno  Przewodniczący  Komisji  przedstawił  treść  ustosunkowania  się  do  przedmiotowej  skargi  przez

pracownika  Urzędu  Gminy.  Z  treści  tego  pisma  wynika  iż  faktycznie  skarga  dotyczy  opublikowania

niekompletnej informacji  dotyczącej planowanego polowania Koła Łowieckiego „Krogulec” oraz sposobu

umieszczenia  tablic  ostrzegawczych,  których to  zarzuty skarżący nazywa zaniedbaniem.  Kwestie  prawa

łowieckiego , w tym także regulacje dotyczące organizacji polować określa ustawa z dnia 13 października

1995r. Prawo łowieckie. W ustawie tej obowiązek wójta został przez ustawodawce precyzyjnie określony w

art. 42ab ust 2 i nie zezwala na swobodę interpretacji. Nie ma w nim wzmianki dotyczącej weryfikacji przez
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wójta otrzymanych informacji  o polowaniach. Według w/w artykułu Wójt, wobec braku podstaw prawnych

do wezwania koła łowieckiego „Krogulec” do uzupełnienia informacji  słusznie dopełnił swoich formalności

poprzez  zamieszenie  otrzymanej  informacji  na  stronie  internetowej.   Natomiast  co  do  kwestii  tablic

ostrzegawczych reguluje art.  42ab Ust  6  w/w ustawy tj.  dzierżawca albo zarządca obwodu łowieckiego

obowiązany jest przed planowanym terminem rozpoczęcia polowania zbiorowego oznakować obszar tego

polowania  tablicami  ostrzegawczymi   a  wzór  tablic  ostrzegawczych  w tym jej  kolor,  rozmiar  kształt  i

wielkość napisu oraz sposób i  miejsce rozmieszczenia tablic  ostrzegawczych określa Minister  do spraw

środowiska w drodze rozporządzenia ( art. 42ab ust.7 w/w ustawy).

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja w trakcie której członkowie komisji wspólnie, odnosząc się do

treści pisma będącego ustosunkowaniem się do przedmiotowej skargi  - opiniują iż skarga jest bezzasadna.

Członkowie  komisji  wspólnie  zwracają  uwagę,  iż kwestie  prawa  łowieckiego,  w  tym  także  regulacje

dotyczące organizacji polować dokładnie określa ustawa z dnia 13 października 1995r. Prawo łowieckie.

(Dz. U. 2021 poz.2112). W cytowanych art. 42ab ust 2 oraz ust. 6 w/w ustawy precyzyjnie został określony

przez ustawodawcę obowiązek wójta i nie zezwala to na swobodę interpretacji. Z przytoczonych artykułów

jasno  wynika,  że  oznakowanie  terenu  w  sposób  należyty,  zapewniający  widoczność  i  informację   o

odbywającym się polowaniu  oraz bezpieczeństwo, nie należy do zadań wójta, a należy do dzierżawcy albo

zarządcy  obwodu  łowieckiego.  Natomiast  przeprowadzenie  polowania  zgodnie  z  przepisami  oraz  w

warunkach  zapewniających  bezpieczeństwo  uczestnikom i  otoczeniu  nie  stanowi  kompetencji  wójta,  a

odpowiedzialnym jest prowadzący polowanie.

Z  powyższych  przepisów  wynika,  że  ewentualne  roszczenia  spowodowane  nieprawidłowościami   w

organizowaniu  lub  sposobie  realizacji  polowania  kierować  należy  nie  do  wójta,  a  do  organizatorów  i

podmiotu  prowadzącego  polowanie.  W świetle powyższego,  działania  określone  przez  skarżącego  jako

„zaniedbania” wójta gminy Trąbki Wielkie, w rzeczywistości nimi nie są. Działania te stanowią bowiem

realizację  określonych zadań wynikających wprost z przepisów ustawy  lub są działaniami niebędącymi  w

kompetencjach wójta.

Pan Ryszard Budzyński Przewodniczący Komisji podziękował członkom za przybycie i  czynny

udział  i zakończył na tym posiedzenie komisji.

PROTOKOLANT: PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI

Katarzyna Czyż   Ryszard Budzyński
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